

Conferència donada en el Col·legi Oficial de Metges pel Dr. E. Noguera

Hem tingut el goig d'hostatjar uns dies en la nostra ciutat als companys de Madrid, els doctors Joan i Enric Noguera, secretaris de la important revista "Gaceta Médica Española".

Invitat l'Enric Noguera, pel President del Col·legi per donar una conferència, honorant el nostre Saló d'actes, aquella se celebrà el dia 9 de Maig; ocuparen la presidència els doctors García-Tornel i Parrizas, qui s'encarregà de la presentació del company Noguera, home que irradia una simpatia ben atractiva i d'una modèstia tan gran com la seva intelligència. Del seu treball literari, que és immens i ben conegut, destaca l'article informatiu de quan anà a San Sebastián, article que ha donat la volta al món i ha estat comentat tant en la premsa política com en la científica, i ha donat lloc, a conseqüència del mateix, que tres repúbliques sud-americanes prohibissin l'aplicació de l'anomenat "método Asuero".

Si fa o no fa, com aquí.

La sala d'actes, atapeïda de companys, escoltà amb devota atenció el doctor Noguera, ovacionant-lo al final del seu parlament. Integre el transcrivim, puix és un treball acurat, que marca orientacions ben remarcables.

Ética y estética del ejercicio médico en España

Señores:

La amable invitación de la Junta de Gobierno de vuestro meritísimo Colegio me trae a hablaros de cuestiones deontológicas que adquieren cada día más apasionantes matices a medida que ruedan en el tiempo, sin que a los males se opongan los remedios adecuados.

Realmente, el empeño de componer esta conferencia me produce serio temor, porque he pensado no pocas veces en el extremo abusivo a que se llega, convirtiendo el digno género literario del discurso en socorrido método de reclamo personal carente de contenido enjundioso que justifique la conveniencia de una comunicación entre el orador y el público. Sólo mirando al fervor que me induce a sostener con vosotros un íntimo diálogo capaz de estrecharnos en ardiente inquietud por empresa tan llena de bellas sugerencias como la del noble ejercicio de la Medicina, encuentro disculpa a mi pecado de atrevimiento. Vuestro Presidente, el culto doctor García Tornel, me incitó cariñosamente a venir, colmándome de honores que yo estimo sinceramente como bondadosas mercedes. Sobre el querido compañero, sobre su figura, representativa de los prestigiosos colegiados barceloneses, y sobre el doctor Parrizas, nuestro formidable archivo deontológico, a quien agradezco los gentiles términos con que ha tenido la bondad de presentarme, deposito toda la devoción y toda la gratitud fraterna que guardo para mis compañeros de Barcelona, de quienes no podré olvidar nunca los generosos estímulos recibidos en los momentos ingratos de mis campañas periodísticas en pro de la dignidad con que estimamos que antes, ahora y siempre ha de ejercerse la Medicina.